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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Gospodarki i Rozwoju (nr 3)
28 listopada 2023 r.
Komisja Gospodarki i Rozwoju, obradująca pod przewodnictwem posła Ryszarda 
Petru (Polska2050-TD), przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła:

– poprawkę zgłoszoną w czasie drugiego czytania do projektu ustawy o zmia-
nie ustawy o ograniczeniu handlu w niedziele i święta oraz niektóre inne dni 
(druki nr 63 i 67).

W posiedzeniu udział wziął Karol Stec dyrektor ds. koordynacji projektów Polskiej Organizacji Handlu 
i Dystrybucji.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Katarzyna Gadecka i Ziemowit Uździcki 
– z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych; Konrad Nietrzebka i Wojciech Paluch – legi-
slatorzy z Biura Legislacyjnego.

Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
Witam serdecznie, dobry wieczór. Otwieram posiedzenie Komisji Gospodarki i Rozwoju. 
Chciałbym przywitać gości, ale nie wiem, czy jest z nami pan minister Stanisław Szwed. 
Nie ma go i nie będzie, tak? Nie wiemy. Czy ktoś z państwa jest tu w imieniu rządu? Nie 
ma. Będziemy musieli się spytać o zdanie…

Witam wszystkich posłów i stwierdzam kworum.
Porządek dzienny jest prosty – rozpatrzenie poprawki zgłoszonej w czasie drugiego 

czytania do projektu ustawy o zmianie ustawy o ograniczeniu handlu w niedziele  
i święta oraz niektóre inne dni (druki nr 63 i 67). Mamy jedną poprawkę. Czy są uwagi 
do porządku dziennego posiedzenia? Nie ma? Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, to uznam 
porządek dzienny za przyjęty. Sprzeciwu nie słyszę.

Przystępujemy zatem do realizacji porządku dziennego. W czasie drugiego czytania 
została zgłoszona jedna poprawka. Poproszę panią wnioskodawczynię o uzasadnienie 
poprawki. Bardzo proszę, pani poseł Izabela Bodnar.

Poseł Izabela Bodnar (Polska2050-TD):
Wysoka Komisjo, szanowne posłanki, szanowni posłowie, do ustawy poselskiej z druku 
nr 63 wnosimy jeszcze jedną poprawkę, która zakłada, że zakaz handlu 24 grudnia 
będzie obowiązywał z wyjątkiem przypadków określonych w art. 6. Art. 6 określa około 
30 przypadków, dokładnie 32 przypadki sklepów i sytuacji, w których handel w niedzielę 
jest możliwy. Jeżeli państwo sobie życzycie, to mogę je wymienić, ale jest ich bardzo 
dużo, są to np. stacje benzynowe, kliniki weterynaryjne, apteki, punkty apteczne i szereg 
innych miejsc, w których handel może się odbywać. Ta poprawka dotyczy tego jednego 
obszaru.

Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
Dziękuję bardzo. 

Mam pytanie. Czy jest ktoś z rządu, kto chciałby ustosunkować się do poprawki? Nie. 
Czy są jakieś pytania lub uwagi? Proszę bardzo.

Poseł Wojciech Michał Zubowski (PiS):
Panie przewodniczący, pytanie do przedstawicieli wnioskodawców. W takim razie rozu-
miem, że te wyjątki wymienione w art. 6, o których pani mówi i są wskazane w tej 
poprawce, uznaje pani, że one są zasadne, tak?
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Poseł Izabela Bodnar (Polska2050-TD):
Myślę, że tutaj nie jest dyskusja na temat tej ustawy z 2018 r., czy te 32 przypadki są 
zasadne, bo ta dyskusja nie dotyczy tego przedmiotu. Jedynie doprecyzowuje to, że zakaz 
handlu w niedzielę 24 grudnia będzie uwzględniał te właśnie wyjątki, które są wskazane.

Poseł Wojciech Michał Zubowski (PiS):
Rozumiem, że składając tę poprawkę, państwo uznajecie, że potrzebne jest jednak 
uwzględnienie tych wyjątków.

Poseł Izabela Bodnar (Polska2050-TD):
Tak, tak uważamy.

Poseł Wojciech Michał Zubowski (PiS):
Dziękuję bardzo. Panie przewodniczący, pytam, bo wczoraj z ust pani poseł usłyszeliśmy, 
że wadą tej ustawy pierwotnej z 2018 r. jest właśnie to, że te wyjątki były wskazane. Dziś 
państwo składacie poprawkę i powołujecie się na te wyjątki. Chciałem to tylko wyjaśnić.

Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
Bardzo dziękuję. 

Przypomnę, że będziemy składać szeroką nowelizację w tym zakresie, uwalnia-
jącą handel i tam będziemy mieć głębszą dyskusję na ten temat. Dziękuję pani poseł  
za poprawkę. 

Czy Biuro Legislacyjne ma jakieś uwagi do tej poprawki?

Legislator Konrad Nietrzebka:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
Dziękuję bardzo. 

Proszę bardzo.

Poseł Roman Fritz (Konfederacja):
Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, pytanie, czy w tych 32 wyjątkach są sklepy 
typu Żabka, sklepy franczyzowe, o których była dzisiaj mowa podczas dyskusji na sali 
plenarnej.

Poseł Izabela Bodnar (Polska2050-TD):
Mogę odpowiedzieć?

Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
Tak, jak najbardziej.

Poseł Izabela Bodnar (Polska2050-TD):
Są tutaj uwzględnione placówki handlowe, które mają możliwość świadczenia usług 
pocztowych. Rozumiem, że z uwagi na ten wyjątek Żabka jest właśnie wykluczona  
z zakazu handlu.

Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
Wszystkie wyjątki powodują chęć nadużycia. W związku z tym lepiej mieć takie przej-
rzyste przepisy prawa, które do takich sytuacji nie zachęcają. 

Panie pośle, do czego pan zmierza?

Poseł Roman Fritz (Konfederacja):
Chciałem się upewnić.

Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
Chciał się pan upewnić. Bardzo cieszę się, że się pan upewnił. 

W związku z tym pytanie: Czy możemy przystąpić do głosowania?
Proszę państwa, przystępujemy do głosowania. Kto jest za wnioskiem o przyjęcie 

przez Komisję poprawki nr 1? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Wszystko 
się udało, czy pan walczy?

Poseł Mariusz Kałużny (PiS):
Nie mogę zagłosować.



k.s.                5

Pełny zaPis Przebiegu posiedzenia:  
Komisji gosPodarKi i rozwoju (nr 3)

Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
Niech pan przyłoży kartę z boku.

Poseł Mariusz Kałużny (PiS):
Chciałem zagłosować, ale nie mogłem.

Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
Czy pan prosi o reasumpcję? Czy możemy powtórzyć głosowanie, jeśli panu posłowi  
nie zadziałał…

Proszę państwa, możemy zrobić prawdziwą, rzetelną reasumpcję. Jeszcze raz.  
Kto jest za przyjęciem poprawki? Teraz nie działa, tak?

Poseł Izabela Bodnar (Polska2050-TD):
Posłowi nadal nie działa…

Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
Przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Proszę o wyniki. Głosowało 30 posłów: 28 było za, 2 się wstrzymało i nikt nie był 
przeciw. Informuję, że Komisja przyjęła poprawkę.

Pozostał nam wybór posła sprawozdawcy. Proponuję, aby tradycyjnie Komisja wyra-
ziła zgodę na kontynuację pełnienia roli sprawozdawcy przez pana posła Adama Gomołę, 
jeżeli pana nazwisko się odmienia.

Poseł Adam Gomoła (Polska2050-TD):
Odmienia się. Dziękuję bardzo, panie przewodniczący. Przyjmuję.

Przewodniczący poseł Ryszard Petru (Polska2050-TD):
Przepraszam bardzo. Czy jest sprzeciw wobec tej propozycji albo inne kandydatury?  
Nie widzę. W związku z tym jest zgoda na pana Gomołę.

Na tym wyczerpaliśmy porządek dzienny posiedzenia. Protokół z dzisiejszego posie-
dzenia będzie wyłożony do przejrzenia w sekretariacie Komisji w Kancelarii Sejmu. 

Dziękuję bardzo. Zamykam posiedzenie Komisji.


